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                            Hasle Skole, Herredsvej 15, 8210 Aarhus V 

Telefon: 8713 9410 

Mail:has@mbu.aarhus 

 

 Referat skolebestyrelsesmøde  

Mandag d. 13. november 2023 kl. 16.30 – 19.00 i personalerummet 

Til stede: Iben Bøtker, Helle Servé, Helle Sværke, Sarah Jost Sandberg, Lone Grosen, Klavs Heltoft, Søren 
Marcussen, Irene Bak, Thea Haahr Mukai, Søren Lund-Olsen, Jeppe Møller Pedersen, Louise Lykkemark, 
Catrine S Jespersen, Berit Toft Hasselstrøm 
 
 

Ref: Marianne 

Sang /Irene 

1. Godkende dagsorden 

Godkendt 

 

2. Referat fra d. 3. oktober 2023 er godkendt pr. mail 

 

3. Elevrådet (orientering) 

• Fra sidste skolebestyrelsesmøde: Elevrådet bedes drøfte og komme med forslag til, hvordan 

de vil tage ansvar for de nye toiletter, så de bliver ved at fremstå pæne. 

• Musik på toiletterne? Spejle i pigeomklædning? 

• Opfølgning på brug af inspektørboligen til pauserum 

• Elevrådets tilbagemelding på emneugen 

 

Da der var afbud fra elevrådsrepræsentanter, blev punkt 3 sprunget over. Dog kommenterede 

skolen kort på brug af inspektørboligen til pauserum:  

Ordningen er kun lige taget i brug. Lokalet kan benyttes i 10 pausen – mandag og fredag af 8. og 9. 

årgang. Tirsdag, onsdag og torsdag af 6. og 7. årgang. Stuen er blevet nyindrettet og gjort hyggelig 

og er ment som et roligt hyggeområde. 

Personalet (orientering) 

• Personalets tilbagemelding på emneugen 

Overordnet en stor succes, skolen emmede af god stemning. Evalueringen med eleverne 

viser også, at det fortrinsvist har været en god uge. Den enkeltes oplevelse har naturligt 

været påvirket af, hvilket værksted, man har været på og hvem man har været sammen 

med.  
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Et af formålene med emneugen var at skabe fælles oplevelse, som man kan huske og 

blande elever på tværs af klasser og grupper, så nye relationer kunne opstå. Det er man 

lykkedes med.  

 

• Andet 

Mellemformer er så småt skudt i gang på et personalerådsmøde planlagt sammen med 

PPR-psykologer. (Mellemformer fusionerer metoder fra det special- og almenpædagogiske 

område og bidrager til, at flest mulige børn og unge kan gå i, udvikle sig og trives i den 

lokale folkeskole) På Hasle Skole starter man med at arbejde helt konkret med 

klasserumsopbygning. Hvordan kan rummets opbygning / de fysiske rammer støtte op om 

børnenes læring og trivsel? 

 

              Skolebestyrelsen - forældrerepræsentanter (orientering) 

• Iben og Berits deltagelse i møde med kommende skolestartere d. 9/10-23 

Godt møde. 35-40 deltagere. Nysgerrige og spørgelystne forældre. God fornemmelse for at 

evt. tvivlende forældre blev mere sikre og afklarede. 

• Skolefoto – spørgsmål? 

Det opleves, at Odense skolefoto leverer dårlig kvalitet. De lever ikke op til deres 

forpligtelser. Fotograferne er ikke gode til at danne relationer til børnene og ikke 

opmærksomme på, hvordan de tager sig ud på billederne.  

Som tidligere nævnt har skolen en 3-årig kontrakt, som udløber efter næste skoleår.  

Andet firma eller en helt anden måde at gøre det på bør overvejes.  

Skolen bruger elevernes portrætfotos til elevadministrationssystemet. Det er frivilligt, om 

man som forældre vil købe billederne.  

Det bør undersøges, om børnene skal fotograferes.  

 

• Andet? 

Stor ros til emneugen. Fantastisk at opleve en skole summe af liv og børn være glade og 

engagerede. En fornøjelse at gå rundt på skolen og læse opslag og artikler fra forskellige 

værksteder.  

 

Også andre forældre har efter sidste møde ytret sig vedr. kommunikationen på Aula og 

oplever den også meget uensartet.   

Pause/ Kantinen laver let mad til os 

4. Ledelsen: (orientering) 

 

• Status på proces om kommunikationspolitikken 

Den er i proces i skolens forretningsudvalg, så ingen konklusion på det endnu. 

• På 5. årgang vil vi afprøve en mulighed for at fastholde elever på Hasle Skole efter 

mellemtrinnet. Lone Grosen gennemgår princip. 
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Det er et faktum, at mange forældre flytter deres børn fra Hasle Skole, når de når 

mellemtrinnet. Det betyder risiko for klassesammenlægninger, som kan være en udfordring 

samtidig med, at det i praksis også er oplevet succesfuldt. 

 

Det forsøges på 5. årgang at flytte enkelte børn rundt på årgangen for at højne enkelte 

børns trivsel. Det understreges, at flere tiltag har været igangsat og afprøvet for på andre 

måder at løse konkrete problematikker. 

Skolen er meget bevidst om, at klasseflytning ikke er en gængs vej at gå, da vi også har et 

mål om at lære børnene om forpligtende fællesskaber. Det skal være undtagelsen mere 

end reglen, og i første omgang er det et forsøg. 

 

Som udgangspunkt god opbakning fra skolebestyrelsen til principperne. Der er fokus på 

barnets tarv.  

Kommunikationen til børn og forældre i de respektive klasser bør indtænkes.  

I nogen kredse er det et nærmest med i planen fra starten, at man flytter sine børn efter 

mellemtrinnet, da det er kendt, at privatskolerne laver nye klasser efter 6. klasse.  

 

Ny administrationsorganisering skal i høring. Høringssvar sendes ud til skolebestyrelsen til 

orientering. 

 

Skoleindskrivning i år var en succes. Der kom 20 familier.  

 

5. Tema: Forældresamarbejdet - en opfølgning på bestyrelsens kursusdag i foråret med Skole og 

forældre, med fokus på forældrerådene. 

Kort oplæg v Lone Grosen 

➢ Kort oplæg/opfriskning af, hvad hørte vi på temadagen?  

Det er historisk anderledes at være forældre i dag. Der er mange og høje krav til den gode 

forælder. Man føler sig ansvarlig for sine børns udvikling, og at det går dem godt. Man skal 

forholde sig til mål og tests. I forældresamarbejdet ser man sig som trivselsambassadør, der 

skal medvirke til klassens trivsel og hindre mobning. En myte: ”Hvis forældrene har det godt 

sammen, har børnene det også godt sammen og opfører sig pænere overfor hinanden”. Der er 

ikke evidens for dette udsagn. Målet må være et meningsgivende forældresamarbejde i 

balance med diversitet i sammensætningen. 

➢ Status på forældresamarbejdet på Hasle Skole jf. oplægget 

Det ville give god mening at skolebestyrelsesmedlemmer kom med på de første forældremøder 

for at fortælle om skolens principper. Man bør overveje, om klasseforældreråd pr. definition er 

en god idé. Er der mon klasseforældreråd i alle klasser? Hvilke arrangementer giver mening? 

Erfaring for at arrangementer skabt af en blanding af pædagoger, lærere, og forældre fungerer 

godt. Hvad er forventningen til et forældreråd? Det er en tendens, at diversiteten i klassernes 

sammensætning ikke repræsenteres i forældrerådene, ligesom den heller ikke repræsenteres i 

skolebestyrelsen. Kunne man tænke i en oplæring af nye forældre i, hvordan man ”gør skole”? I 

nogle klasser laver man arrangementer med tilmelding på Aula. Der ringes rundt til dem, der 

ikke har tilmeldt sig for at få så mange som muligt med. 

➢ Principper for skole/hjem samarbejdet – hvad har vi allerede? (se bilag: retningslinjer for skole -

hjem samarbejdet) 
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Spørgsmål til dialog: 

• Respons på det I lige har hørt?  

• Hvordan involveres flere forældre i skole/hjem samarbejdet? 

• Fokus på forældrerådene 

➢ Et aktivt forældreråd – hvad skal det kunne? 

➢ Et forældreråd der afspejler skolens diversitet, hvordan? 

➢ Hvordan vil skolebestyrelsen ”nå” forældrerådene? 

• Skal vi beslutte noget for det videre arbejde? 

 

Det besluttes, at skolebestyrelsen er repræsenteret ved det første forældremøde i 0. klasse.  

Ledelsen er allerede i gang med at tænke i strukturen. Sarah, Catrine og Berit går i et udvalg, der 

arbejder med ovenstående spørgsmål til dialog. 

Til næste bestyrelsesmøde vil tema være: Meddelelsesbogen – et nyt tiltag for at øge samarbejdet 

mellem skole og hjem. 

6. Bestyrelsesmøde efter jul – møde m dagtilbuddet. Hvad skal temaet være? 

Der var enighed om, at tingene skal være anderledes ved det næste møde med 
Dagtilbudsbestyrelsen. Og at skolebestyrelsen allerhelst vil have forældre fra dagtilbuddet med til 
fællesmødet. Tingene overvejes inden det næste skolebestyrelsesmøde i næste måned, så man er 
klar, når der invitationen til Dagtilbuddet skal udsendes. 

7. Highlights til referatet 

Catrine sender til Marianne, som lægger dem på Aula sammen med referatet 

 

8. Evt. 

Det næste møde torsdag 7. december starter med en times kort møde, hvorefter der er julefrokost.  

 

 

 

 
 
 

 

 


